

المنتدى البرلماني بمناسبة انعقاد مؤتمر الأمم المتحدة الخامس المعني بالبلدان الأقل نمواً (LDC5)

السبت، 4 آذار/مارس 2023

الدوحة، دولة قطر

ملخص

تعتبر البلدان الأقل نمواً، التي يبلغ مجموعها 46، موطناً لـ40٪ من فقراء العالم ولا تزال متأخرة كثيراً عن بقية العالم من حيث التنمية البشرية والآفاق الاقتصادية. ولم يخرج من فئة البلدان الأقل نمواً سوى عدد قليل من البلدان على مدى الإثني عشر عاماً الماضية. إن أزمات الأغذية والطاقة والأزمات المالية المتزامنة اليوم تعرقل مسار تنميتها.

وفي 4 آذار/مارس 2023، سيستضيف مجلس الشورى في دولة قطر والاتحاد البرلماني الدولي منتدى برلمانياً في [مؤتمر الأمم المتحدة الخامس المعني بالبلدان الأقل نمواً \(LDC5\)](#).

وسيُساعد المنتدى البرلماني في حشد البرلمانات لدعم [برنامج عمل](#) جديد مدته 10 سنوات اعتمده الجمعية العامة للأمم المتحدة في آذار/مارس 2022.

ويُشجّع جميع أعضاء البرلمان الذين سيحضرون مؤتمر الأمم المتحدة الخامس المعني بالبلدان الأقل نمواً (LDC5) كجزء من وفودهم الوطنية على المشاركة في المنتدى البرلماني.

ملاحظة:

يحتاج البرلمانيون المهتمون بالمشاركة في مؤتمر الأمم المتحدة الخامس المعني بالبلدان الأقل نمواً (LDC5) إلى التنسيق مع وفودهم الوطنية إلى المؤتمر.

ويمكن عن طريق الوفد الوطني الحصول على تمويل من البلد المضيف لدعم عضو برلماني واحد من كل بلد من البلدان الأقل نمواً.



Parliamentary Forum on the occasion of the 5th UN Conference on the Least Developed Countries (LDC5)

Saturday, 4 March 2023
Doha Qatar

Summary

The Least Developed Countries, 46 in total, are home to 40% of the world's poor and remain far behind the rest of the world in terms of human development and economic prospects. Only a handful of countries have graduated from the LDC category over the past twelve years. Today's concurrent food, energy and financial crises are obstructing further their development path.

On 4 March, 2023, the Qatari Shura Council and the IPU will host a Parliamentary Forum at the [LDC5](#).

The Parliamentary Forum will help to galvanize parliaments in support of a new 10-year [Programme of Action](#) that the UN General Assembly adopted in March 2022.

All members of parliament attending the LDC5 as part of their national delegations are encouraged to participate in the Parliamentary Forum.

NOTE:

Parliamentarians interested in participating in the LDC5 need to coordinate with their national delegations to the conference.

Host country funding to support one MP from each LDC is available through the national delegation.